## 國立交通大學 院課程學程「英語榮譽學分學程」 實施辦法

- 一、為提供學生跨學域並具整合性之選課環境,特依據「國立交通大學院課程學程辦法」訂定本英語榮譽學分學程。其主旨在於提供本校非外文系大學部學生,英文語言技巧訓練之管道,強化並提昇學生英語素質,以期學生具備適應未來國際化社會暨生涯發展之語言能力。
- 二、本學程由語言教學與研究中心負責課程規畫與執行,惟其他系所開設之相關課程,經本學程召 集人同意後採計學程學分。
- 三、凡本校非外文系大學部學生,均得申請本學程。本學程於每學期均接受申請,依當學期申請人數,擇優錄取 20 名。申請時需繳交申請表及英文程度證明文件(正本一份備查與影本一份備審)。
- 四、本學程分成必修課程(8 學分)和選修課程(至少 10 學分(含))兩大類,選修課程分為「專業英文」及「進階語言技巧訓練」兩大類,每類課程至少需修習 2 門以上。修畢本學程規定之課程 18 學分(含)以上且所有科目之總平均達 80 分(含)以上,才得由本校發給學程修畢證明。
- 五、本學程學生須先修畢(或免修)英文基礎課程,方得修習學程之必修或選修課程。必修課程需 修習該學程進階英文聽力與討論、進階英文閱讀與寫作後,方得修習高級英文討論與發表、 高級英文寫作。
- 六、本學程學生選修語言教學與研究中心開授之英文進階課程(不含英文基礎課程及進修英語課程) 經向學程召集人提出書面申請並獲同意後,得採計為學程學分。
- 七、本辦法經院級課程委員會通過提教務會議核備後實施,修正亦同。

## 學分學程課程規劃表

- 一、學程名稱:英語榮譽 (English Honor Program)
- 二、課程名稱及開課系所

編號	課程名稱	開課學期	學分	要求
1	進階英文聽力與討論	每學期	2	
2	進階英文閱讀與寫作	每學期	2	21. 4女
3	高級英文討論與發表	每學期	2	必修
4	高級英文寫作	每學期	2	
5	專業英文 (例如:新聞英文、科技英文、商用英 文…等。) 備註:詳細課程將視每學期開課狀況於 選課期間公告。	每學期	需修習至少 雨門(共4學 分)	選修 「專業英文」及 「進階語言技巧訓練」
6	進階語言技巧訓練 (例如:進階英文聽力、進階英文閱讀、 進階口語訓練、進階英文寫作、實用英 文寫作…等。) 備註:詳細課程將視每學期開課狀況於 選課期間公告。	每學期	需修習至少 兩門(共4學 分)	合計至少 10 學分

三、召集人姓名: 鄭維容 單位: 英語教學研究所、語言教學與研究中心 四、連絡人姓名: 陳正芬 單位: 英語教學研究所、語言教學與研究中心

## NCTU College Programs Regulations for English Honors Program

- 1.In accordance with NCTU's "Regulations for Program in College" (or "Methods of Taking College-Program Courses"), the "Regulations for English Honors Program" have been drawn up to create an environment for interdisciplinary and integrated course selection. Its purpose is to aid non-foreign language majors at NCTU to consolidate and improve their English language skills, and thus develop the ability to communicate effectively and pursue a successful career in an internationalized community.
- 2. The English Honors Program is designed and implemented by the Language Teaching and Research Center (LTRC). Similar courses offered by other colleges and departments may, upon the approval of the Program Convener, be used for credit exemption/transfer for the Program.
- 3.The Program is available to NCTU students who are not majoring at the Department of Foreign Languages and Literatures. Application is open every semester. Twenty places are available and selection will be based on merit. Application forms must be accompanied by proof of English language proficiency. (Please provide the original document for verification plus one photocopy for processing.)
- 4.The Program is divided into two sections: required courses (8 credits) and elective courses (10 credits). Elective courses are further divided into Professional English and Advanced Language Skills Training. Students are required to take at least two courses of each type. For the successful completion of the Program, students are required to achieve a score of 80 or higher for at least 18 credits. Students fulfilling the requirements will receive a document of completion issued by NCTU.
- 5.To be eligible for the Program's courses, students must first complete the required Basic English courses or be exempted from them. In addition, the pre-requisites for Advanced English Discussion and Presentation is Advanced English Listening and Discussion, and Advanced English Writing are is Advanced English Reading and Writing, respectively.
- 6.Program students may apply for credit exemption/transfer using Advanced English courses offered by LTRC (not applicable to Basic English and Refresher English courses). The application must be made in writing and is subject to the approval of the Program Convener.
- 7. These Regulations have been implemented after approval by the College Course Committee and reported at an Academic Affairs Meeting. Revisions of the Regulations will follow the same procedure.

## **Program Schedule**

I.Program: English Honor Program II.Course Name and Department

No	Course Name	Semester	Credit	Requirement
1	Advanced English Listening and Discussion	Per semester	2	Required
2	Advanced English Reading and Writing	Per semester	2	
3	Advanced English Discussion and Presentation	Per semester	2	
4	Advanced English Writing	Per semester	2	
5	ESP(EX: News English, Technical English, Business English,etc.)Note:	Per semester	At Least Require 2 Courses(4 Credits)	Elective ESP & Advanced English
6	Advanced English (EX: Advanced English Listening, Advanced English Writing, Practical English Writing,etc.)Note:	Per semester	At Least Require 2 Courses(4 Credits)	At Least Require 10  Credits.

III. Coordinator: Cheng, Wei-Jung
IV. Contact person: Corey Chen

Department: TESOL & LTRC
Department: TESOL & LTRC